The Decembrists in Zabaikalye

The history of our town is inseparable from the uprising on Senate Square in St. Petersburg of December 14, 1825. The participants of the uprising, who could not reconcile themselves to the existing order, denounced it and challenged the Tsar in an armed revolt. This event vent down in history as the Decembrists Uprising and became a landmark in the history of the country. 

The Decembrists’ Uprising failed. More than a hundred officers were sentenced to different terms of exile. Many of the Decembrists were exiled to Chita. 

The first group of twelve convicts arrived in Chita in June 1827. The life of the Decembrists in Chita was hard. Sometimes the authorities made them do senseless work. A small bridge near the Puppet Theatre in Chita has a gloomy history. 

The Decembrists lived in Chita for only three years, but they made a great contribution to the cultural development of the region in 1827, only 300 people inhabited Chita; there streets, three churches, two shops, five inns, a candle factory and a few coal mines. The Decembrists were the first to construct roads and erect two-storeyed houses in Chita. They distributed newspapers and magazines which were sent to them from St. Petersburg. The inhabitants of Chita were not used to growing vegetables. Kyuchelbecker and Bobritschev-Pushkin took to growing vegetables, and their efforts were rewarded; the harvests were rich enough to supply both the Decembrists and the native population with potatoes, cucumbers, onions and tomatoes. 

It is essential to mention that there was not a single school in Chita at that time. Dmitry Zavalishin appealed to the authorities for permission to teach. Children were taught in them, irrespective of their nationality and sex. Corporal punishment was prohibited. The curriculum included handicrafts. The Decembrists themselves supplied their pupils with books and pencils. These schools provided both primary and secondary education establishments in Central Russia. 

Such were the Decembrists, whose love for their suffering country was a lodestar during their penal servitude in Siberia.

Перевод текста: The Decembrists in Zabaikalye 

История нашего города неотделима от восстания на Квадрате Сената в Санкт-Петербурге от 14 декабря 1825 . Участники восстания, которые не могли урегулировать себя с существующим заказом, осудили это и бросили вызов Царю в вооруженном восстании. Этот вентиль случая вниз в истории как Восстание декабристов и стал ориентиром в истории страны. 

Восстание декабристов терпело неудачу. Больше чем сто чиновников были приговорены к различным срокам изгнания. Многие из декабристов были сосланы в Читу. 

Первая группа двенадцати преступников прибыла в Читу в июне 1827. Жизнь декабристов в Чите была тверда. Иногда власти заставили их сделать бессмысленную работу. Маленький мост около Марионеточного Театра в Чите имеет мрачную историю. 

Декабристы жили в Чите в течение только трех лет, но они сделали большой вклад в культурное развитие области в 1827, только 300 человек населяли Читу; там улицы, три церкви, два магазина, пять гостиниц, фабрика свечи и несколько угольных шахт. Декабристы были первыми, чтобы строить дороги и устанавливать двухэтажные здания в Чите. Они распределили газеты и журналы, которые посылали им из Санкт-Петербурга. Жители Читы не использовались к растущим овощам. Kyuchelbecker и Bobritschev-Пушкин взяли к растущим овощам, и их усилия были вознаграждены; урожаи были достаточно богаты, чтобы снабдить и декабристов и родное население с картофелем, огурцами, луком и помидорами. 

Существенно упомянуть, что не было ни одной школы в Чите тогда. Dmitry Zavalishin обратился к властям для разрешения преподавать. Детям преподавали в них, независимо от их национальности и секса. Телесное наказание было запрещено. Учебный план включал изделия кустарного промысла. Сами декабристы снабжали их учеников книгами и карандашами. Эти школы обеспечили и первичный и учреждения среднего образования в Центральной России. 

Такой были декабристы, любовь которых к их стране страдания была Полярной Звездой в течение их каторжных работ в Сибири.

